

Brucellosis

តើប្រូស៊ីលូស៊ីសជាអ្វី?

ប្រូស៊ីលូស៊ីសជាជំងឺមួយ បណ្តាលពីបាក់តេរី ដែលប៉ះពាល់ដល់សត្វ គ្រប់បែបជាច្រើន-ដោយរាប់ទាំងច្រើន ពពែ គោ ប្រើស ទន្សោង ជ្រូក និងក្តែ។ ក៏ប៉ុន្តែវាអាចធ្វើឲ្យមានរោគ



បាក់តេរីប្រូស៊ីលូស៊ីស

ដែលមានរោគសញ្ញាដូចគ្រុនផ្តាសាយ ក្នុងមនុស្ស។ មនុស្សដែលមាន ប្រូស៊ីលូស៊ីស អាចមានគ្រុនក្តៅ បែកញើស ឈឺក្បាល ឈឺខ្នង និងការអស់កំលាំង។ ចំពោះអ្នកជំងឺធ្ងន់ធ្ងរ សរសៃប្រសាទ និង

ស្រោមរលះដូងអាចត្រូវប៉ះពាល់ដល់។ បែបជំងឺមួយ ក៏អាចធ្វើឲ្យរោគសញ្ញាមាននៅយូរដែរ រួមទាំងគ្រុនក្តៅដែលមានហើយមានទៀត ឈឺកន្ទាត់ឆ្អឹង និងការហេរហាត់។ រោគសញ្ញាអាចបង្ហាញឲ្យឃើញពី៥ទៅ១០ ថ្ងៃ បន្ទាប់ពីបានឆ្លងហើយ។

អ្នកជំងឺប្រូស៊ីលូស៊ីស មិនមែនជាធម្មតាទេ វាគ្រាន់តែមាន១០០ទៅ២០០ អ្នកជំងឺ ដែលបានរាយការណ៍នៅក្នុងសហរដ្ឋ។ ថ្វីត្បិតតែប្រូស៊ីលូស៊ីស អាចធ្វើឲ្យអ្នកឈឺធ្ងន់ វាក៏ប្រមូលផ្តុំគ្រោះថ្នាក់ដល់ជីវិតណាស់។

តើអ្នកឆ្លងប្រូស៊ីលូស៊ីសតាមរបៀបណា?

មនុស្សអាចធ្វើឲ្យក្លាយដោយបាក់តេរីប្រូស៊ីលូស៊ីស ដោយ

- ញ៉ាំអាហារ រឺញ៉ាំទឹកអ្វីដែលមានបាក់តេរី
- ដកដង្ហើមចូលបាក់តេរី
- មានដំបៅដែលបាក់តេរីអាចចូលបាន

តាមវិធីដែលកើតឡើងញឹកញយដែលមនុស្សឆ្លងរោគនេះ គឺដោយញ៉ាំទឹកដោះគោ រឺឈើសដែលគេមិនទាន់សំលាប់មេរោគនៅឡើយ។ អ្នកអាចឆ្លងវាបានដោយដកដង្ហើមចូលបាក់តេរី។ ការនោះក៏ប្រមូលផ្តុំគ្រោះថ្នាក់ណាស់។ ប៉ុន្តែវាអាចជាការគ្រោះថ្នាក់សំរាប់មនុស្សដែលមានការងារបែបខ្លះៗ-មនុស្សដែលធ្វើការងារនៅមន្ទីរពិសោធន៍ រឺក៏កន្លែងកាប់សត្វលក់។ អ្នកអាចឆ្លងបានដោយសារដកដង្ហើមចូលបាក់តេរីដែរ។ ដំបៅដែលក្លាយនោះ វាអាចជាបញ្ហាមួយសំរាប់ពេទ្យសត្វទាំងឡាយ អ្នកសំលាប់សត្វលក់ រឺព្រានព្រៃ។ ព្រានព្រៃអាចឆ្លងវា ដោយសារញ៉ាំអាហារដោយ

ថែវឡ គេបានប៉ះពាល់នឹងប្រូស៊ីលូស៊ីស នៅពេលគេកំពុងសំអាតល្បែងសំអាតសត្វព្រៃ។

វាក៏អាចកើតឡើងបានដែរ ដោយធ្វើឲ្យឆ្លងប្រូស៊ីលូស៊ីសទៅមនុស្ស ដោយបញ្ចេញទៅលើខ្យល់អាគាស រឺដាក់ចូលក្នុងអាហារ។

តើអ្នកអាចឆ្លងនេះពីមនុស្សទៀតបានទេ?

វាក៏អាចធ្វើឲ្យឆ្លងប្រូស៊ីលូស៊ីសពីមនុស្សមួយទៅមនុស្សមួយ-ប៉ុន្តែវាតិចណាស់។ ក្នុងករណីដ៏តិចបំផុត ដែលម្តាយបំបៅកូន អាចធ្វើឲ្យឆ្លងបាក់តេរីទៅទារករបស់ខ្លួន។ បាក់តេរីក៏អាចឆ្លងតាមការរួមមេត្រីភាពដែរ។

តើអាចព្យាបាលរោគប្រូស៊ីលូស៊ីស បានរឺទេ?

ប្រូស៊ីលូស៊ីស អាចព្យាបាលបានដោយប្រើថ្នាំផ្សះ-ប៉ុន្តែវាអាចអស់រយៈពេលយូរ ហើយពិបាក។ តាមទៅនឹងការធ្ងន់ស្រាលនៃជំងឺ និងពេលការចាប់ផ្តើមព្យាបាលជំងឺ-វាអាចអស់រយៈពេលពីរឺបីអាទិត្យ ទៅពីរឺបីខែ ក្នុងការជាសះស្បើយ។

តើអាចការពារកុំឲ្យមានរោគប្រូស៊ីលូស៊ីស បាន រឺទេ?

គ្មានថ្នាំការពារសំរាប់រោគប្រូស៊ីលូស៊ីសទេ។ ក៏ប៉ុន្តែ អ្នកអាចបន្ថយឱកាសនៃការឆ្លង ប្រសិនបើអ្នកជៀសវាងញ៉ាំទឹកដោះគោ រឺឈើសដែលគេមិនទាន់សំលាប់មេរោគ និងកាដែម នៅពេលអ្នកកំពុងធ្វើដំណើរ។ ព្រានព្រៃត្រូវតែពាក់ស្រោមដៃនៅពេលកាន់គ្រឿងក្នុងនៃសត្វ។

តើហេតុអ្វីបានជាគេគិតថាប្រូស៊ីលូស៊ីស អាចយកមកប្រើជាអាវុធដ៏យោរយៅបាន?

ប្រូស៊ីលូស៊ីសអាចធ្វើឲ្យមនុស្សឈឺ-និងវាងារមិនឲ្យធ្វើកិច្ចការធម្មតាបាន-រយៈពេលយ៉ាងយូរ។ វាជាការស្រួលក្នុងការបញ្ចេញបាក់តេរីទៅតាមវិធីដែលនឹងធ្វើឲ្យមនុស្សឈឺ។ ទោះបីជាការប្រមូលផ្តុំគ្រោះថ្នាក់ដល់ជីវិតក៏ដោយ វាអាចធ្វើឲ្យមនុស្សជាច្រើនឈឺ។ ការសំគាល់ និងតាមដានការកើតទាន់ ហន់នៃប្រូស៊ីលូស៊ីស មានការពិបាកសំរាប់សុខភាពសាធារណៈ។



Communications Office
625 North Robert Street/Box 64975
St. Paul, MN 55164-0975
(651) 201-4989
www.health.state.mn.us

Brucellosis – ទំព័រទី 2

តើអាចឲ្យខ្ញុំធ្វើអ្វី ប្រសិនបើគិតថា ខ្ញុំប្រហែល បានឆ្លងប្រូស៊ីលុស៊ីសហើយនោះ?

មនុស្សដែលជឿថា ខ្លួនមានប្រូស៊ីលុស៊ីស សូមទៅជួបវេជ្ជបណ្ឌិតរបស់
អ្នក។ សូមទាក់ទងមកក្រសួងសមត្ថកិច្ចតំបន់របស់អ្នកដែរ ប្រសិនបើអ្នក
មានហេតុសង្ស័យលើសកម្មភាព ដែលទាក់ទងនឹងការកើតរោគអាសន្ន
រោគប្រូស៊ីលុស៊ីស-វិជ្ជមានផ្លូវចំណាឡើយ។